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PROTOKÓŁ  Nr XXXVII/2014 

XXXVII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 26 czerwca 2014 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
oo

 – zakończono o godzinie 16 
05

.
    

 

XXXVII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XXXVII sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 13  radnych.  

Nieobecny: radny Artur Orłowski, radny Piotr Bajerowski  

                    

W sesji ponadto uczestniczyli: 

 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 

2. Pan Sławomir Słupczyński         - Zastępca Wójta 

3. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 

4. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

6. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 

7. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż Wójt Gminy wystąpił z wnioskiem o 

wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwał w sprawie dokonania  zmian  w  treści  

Uchwały  Nr XL/274/10  Rady Gminy Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 r.  w  sprawie  uchwalenia  

Statutu  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej w Ryjewie oraz projektu uchwały w sprawie 

zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu państwa w Banku Gospodarstwa Krajowego 

na wyprzedzające finansowanie w ramach programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-

2014. Uchwały te omówione zostały na posiedzeniu wspólnym komisji. W związku z powyższym 

Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z pytaniem czy mają uwagi do przedstawionej zmiany 

w porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. W 

głosowaniu jednogłośnie  (za-13, przeciw- 0, wstrzymało się -0) przyjęto zmieniony porządek obrad 

w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXXVI sesji Rady Gminy Ryjewo. 

4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 rok: 

a. Wystąpienie Wójta w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu za 2013 rok wraz ze 

sprawozdaniem finansowym; 

b.  Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku  w sprawie opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za 2013 rok; 

c.  Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu  za 2013 r. ; 



Strona 2 z 9 
 

d.  Dyskusja; 

e. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo  za rok 2013. 

5. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Ryjewo: 

a. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo; 

b.  Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii o 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo; 

c. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Ryjewo Pana Józefa 

Gutowskiego.   

7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców na 

tworzenie nowych miejsc pracy związanych z daną inwestycją  oraz realizujących nowe 

inwestycje na terenie Gminy Ryjewo w ramach pomocy de minimis. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/205/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 

grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2014.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/204/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 

grudnia 2013 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 

2014 – 2024. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania  zmian  w  treści  Uchwały  Nr XL/274/10  Rady Gminy 

Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 r.  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  

Społecznej w Ryjewie 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu państwa w 

Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w ramach programu rozwoju 

obszarów wiejskich na lata 2007-2014. 

12. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXXVI  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XXXVI sesji z 

dnia 27 maja 2014 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz opublikowany w 

Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo przyjęła jednogłośnie protokół  z  

XXXVI sesji z dnia 27 maja 2014 roku. 

 

Ad.4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 rok: 
 

a. Wystąpienie Wójta w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu za 2013 rok wraz ze 

sprawozdaniem finansowym; 

 

Pan Józef Gutowski: Dochody Gminy  zaplanowane w kwocie 19.506.658,30 zł wykonano w 

wysokości  19.176.210,50 zł,  co stanowi 98,3 %.Dochody uzyskano z tytułu: 

 

 Dochodów własnych ( z podatków i majątku gminy)   4.173.866,90 zł 

 Udziałów w podatkach dochod. Budżetu państwa   1.602.297,62 zł 

 Dotacji celowych  4.147.277,16 zł 

 Subwencji ogólnych  8.760.505,00 zł 



Strona 3 z 9 
 

 Środków na dofinansowanie zadań własnych gminy pozyskanych z innych źródeł                                                    

492.263,82 zł   

   

Głównym źródłem dochodów gminy 2013 roku były subwencje ogólne stanowiące  45,7% udziału 

w dochodach gminy, kolejnym dochody własne gminy 21,8 %. oraz dotacje celowe, których udział 

w dochodach gminy wynosił 21,6 %. Subwencje oraz dotacje celowe wpływały na konto gminy w 

sposób terminowy, zgodnie z przyjętym planem. Plan dochodów własnych  wykonano w wysokości 

94,6 %, uzyskując środki na kwotę 4.173.866,90 zł. Najwyższe dochody w ramach dochodów 

własnych uzyskano z następujących źródeł: 

 Podatku od nieruchomości na kwotę 1.251.009,45 zł, co stanowi 6,5% udziału w dochodach 

gminy  

 Podatku rolnego na kwotę  970.648,09 zł,  stanowiącą 5,1%  udziału w dochodach gminy. 

 

Stan zaległości w podatkach lokalnych  na 31.12.2013 roku  przedstawia się następująco: 

 

1. w podatku od nieruchomości  268.324,46 

2. w podatku  rolnym  66.703,38    

3. w podatku od środków transportowych  5.193,80 

4. w podatku leśnym  115,84 

 

Wydatki Gminy  zaplanowane w kwocie 18.693.176,30 zł wykonano w wysokości   17.785.714,25 

zł,  tj. w  95,1 %. Na  wydatki bieżące wydatkowano kwotę 17.290.380,53 zł  tj. 95,4 %  planu, a na 

wydatki majątkowe 495.333,72 zł tj. 88,2% planu. W ramach wydatków bieżących środki 

przeznaczono na finansowanie działalności 5 jednostek budżetowych gminy w tym:                                                                      

1. Szkoły Podstawowej w Ryjewie na kwotę  3.419.494,50 zł, 

2. Szkoły Podstawowej w Straszewie  na kwotę  1.087.316,96 zł, 

3. Gimnazjum w Ryjewie na kwotę  1.401.495,86 zł, 

4. Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie na kwotę  4.516.738,62 zł. 

5. Urzędu Gminy w Ryjewie na kwotę  2.147.910,72 zł.  

 

Przekazano dotacje: 

1. celowe na realizację zadań gminy zleconych jednostkom spoza sektora finansów publicznych w 

wysokości  118.000,00 zł, 

2. podmiotowe dla samorządowych instytucji kultury na kwotę  485.503,74 zł,  

3. podmiotową dla niepublicznego przedszkola „ Maluszek „ w Ryjewie  na kwotę  558.578,91 zł. 

          

Razem dotacje udzielone z budżetu gminy  wynoszą 1.162.082,65 zł,  co stanowi 6,7 % wydatków 

bieżących gminy. Na pomoc finansową na rzecz innych jednostek samorządu terytorialnego 

przekazano kwotę  32.252,00 zł. Ponadto ponoszono wszystkie inne wydatki  określone w ustawie o 

samorządzie gminnym, jako wydatki własne gminy. Przychody Gminy  zaplanowano  z tytułu 

wolnych środków w wysokości  250.000,00 zł, wykonano w wysokości 356.866,42 tj. w 142,7 % .  

Rozchody Gminy zaplanowano w wysokości  1.063.482,00 zł, wykonano w  100,0 % tj. w kwocie  

1.063.482,00 zł. Rozchody dotyczą spłat zaciągniętych  pożyczek i kredytów  zgodnie z umowami 

zawartymi z bankami w tym na wyprzedzające finansowanie zadania realizowanego z udziałem 

środków europejskich 147.310,00. Wynik Finansowy Gminy  na 31.12.2013 roku występuje 

nadwyżka budżetowa  Gminy w wysokości  1.390.496,25zł. Zadłużenie gminy z tytułu 

zaciągniętych pożyczek i kredytów wynosi  6.951.686,- zł.   Wszystkie zobowiązania gminy 

dotyczące zaciągniętych kredytów spłacane były zgodnie z zawartymi umowami. Gmina posiada 

należności wymagalne na dzień 31.12.2013roku w wysokości 1.237.210,32 zł. Należności te 

powstały z tytułów dostaw usług dla ludności świadczonych w   Zespole Szkół w Ryjewie w 

wysokości 426,57; Szkole Podstawowej w Straszewie w wysokości 179,58; wypłat  zaliczek i 

funduszu alimentacyjnego  620.780,32 zł, oraz zaległości w podatkach i opłatach oraz pozostałych 



Strona 4 z 9 
 

dochodach gminy na kwotę  615.823,85 zł. Gmina nie posiada zobowiązań wymagalnych na dzień 

31.12.2013r.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

b. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku  w sprawie opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za 2013 rok; 

 

Przewodniczący Rady odczytał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

wykonania budżetu za 2013 rok.  

 

Opinia stanowi załącznik nr 5. 

 

c. Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu  za 2013 r. ; 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: Na posiedzeniu dnia 12 maja 2014 r. kierując się 

kryteriami: legalności, rzetelności, gospodarności i celowości Komisja dokonała oceny wykonania 

budżetu.  Komisja nie wnosi uwag do przedstawionego sprawozdania i ocenia pozytywnie działania 

Wójta Gminy Ryjewo w zakresie realizacji wydatków budżetowych w 2013 roku. 

 

Opinia stanowi załącznik nr 6. 

 

d.  Dyskusja; 

 

Przewodniczący Rady: Każdego roku kiedy omawiamy wykonanie budżetu oraz jego jednostek 

dochodzimy do jednego i tego samego wniosku dotyczącego braku wykonania dochodów w 

szczególności w kwestii podatków. Wiem też, że nie wymyślimy nagle sposobu, żeby tą sytuacją 

zmienić, bo jest to trudne, ale  patrząc na pozostałe  dochody powinniśmy w przyszłości w bardziej 

realny sposób planować chociażby sprzedaż działek, by nie było np. tak, że zaplanujemy dochód na 

300 tyś. a sprzedajemy rocznie może jedną działkę.  

 

e. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo  za rok 2013. 

 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady po czym wystąpił z pytaniem do radnych o 

ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 13 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXVII/231/14 z dnia 26 czerwca 2014 

roku w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Gminy Ryjewo  za rok 2013. Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

Ad.5. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Ryjewo: 

 

a. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo; 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: Na posiedzeniu w dniu 12 maja 2014 roku Komisja 

dokonała oceny wykonania budżetu gminy w roku 2013 i postanowiła ocenić sprawozdanie  

pozytywnie oraz złożyć wniosek o udzielenie absolutorium.   

 

Wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokołu.      
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b.  Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii o 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo; 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku 

Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo.  

 

Opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

c. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo. 

 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady po czym wystąpił z pytaniem do radnych o 

ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 13 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXVII/232/14 z dnia 26 czerwca 2014 

roku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 

10 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady: Gratuluje w imieniu całej Rady jednocześnie mam nadzieję, że do końca 

kadencji nasza współpraca nadal będzie się układała dobrze.  

 

Pan Józef Gutowski: Szanowni Państwo, dziękuję bardzo za zaufanie jakim zostaliśmy obdarzeni 

na krótki okres naszej wspólnej pracy i zapewniam, że tak jak i nie zawiedliśmy Państwa do tej 

pory tak nie zawiedziemy w przyszłości.   

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Ryjewo Pana 

Józefa Gutowskiego.   

 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady po czym wystąpił z pytaniem do radnych o 

ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 13 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXVII/233/14 z dnia 26 czerwca 2014 

roku w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Ryjewo Pana Józefa Gutowskiego.   

Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców na tworzenie nowych miejsc pracy związanych z daną inwestycją  oraz 

realizujących nowe inwestycje na terenie Gminy Ryjewo w ramach pomocy de minimis. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Zastępca Wójta Gminy. 

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku 

uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 13 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXVII/234/14 z dnia 26 czerwca 2014 

roku w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców na tworzenie nowych 

miejsc pracy związanych z daną inwestycją  oraz realizujących nowe inwestycje na terenie Gminy 

Ryjewo w ramach pomocy de minimis. Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 

 



Strona 6 z 9 
 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/205/13 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2014.  

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku 

uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 13 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXVII/235/14 z dnia 26 czerwca 2014 

roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/205/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 grudnia 2013 

roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2014.   Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do 

protokołu. 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/204/13 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Ryjewo na lata 2014 – 2024. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku 

uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 13 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXVII/236/14 z dnia 26 czerwca 2014 

roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/204/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 grudnia 2013 

roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 2014 – 2024. 

Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania  zmian  w  treści  Uchwały  Nr XL/274/10  

Rady Gminy Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 r.  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminnego  

Ośrodka  Pomocy  Społecznej w Ryjewie. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Adam Mączyński – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. 

 

Pan Adam Mączyński:  W związku z tym, iż został przyjęty ogólnopolski program pn. „Karta 

Dużej Rodziny”  wszystkie gminy zobowiązane zostały do wykonywania zadań z tym związanych.  

Program  ten zapewnia każdej rodzinie posiadającej minimum troje dzieci kartę umożliwiającą 

korzystanie ze zniżek. Dotyczy to min. wstępu do muzeów, przewozów regionalnych czy 

przewozów intercity. Cały czas zwiększana jest lista miejsc w których skorzystać można z tych 

zniżek. Karty wydawane są bezpłatnie w GOPS w Ryjewie. Ważne jest to, że rodzic może z tej 

karty korzystać nawet po usamodzielnieniu się dzieci.  

 

Radny Jan Koczara: Czy rolnicy również mogą ubiegać się o taką kartę? 

 

Pan Adam Mączyński: Tak. Program dotyczy wszystkich, nie brane są pod uwagę żadne inne 

kryteria czy też wysokość dochodu. Jedyne kryterium by rodzina liczyła minimum troje dzieci.  

  

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku 

uwag przystąpiono do głosowania.  
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W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 13 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXVII/237/14 z dnia 26 czerwca 2014 

roku w sprawie dokonania  zmian  w  treści  Uchwały  Nr XL/274/10  Rady Gminy Ryjewo z dnia 

24 lutego 2010 r.  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej w 

Ryjewie. Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 

 

Ad.11.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu 

państwa w Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w ramach 

programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2014. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku 

uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 13 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXVII/238/14 z dnia 26 czerwca 2014 

roku w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu państwa w Banku 

Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w ramach programu rozwoju obszarów 

wiejskich na lata 2007-2014. Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 

 

Ad.12. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

 

 30 maja w Starostwie Powiatowym odbyło się posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Ruchu 

Drogowego. Tematem spotkania  było przygotowanie  akwenów wodnych  do sezonu letniego, 

weryfikacja boisk, bezpieczeństwo podczas imprez kulturalno- rozrywkowych i innych; 

 31 05. OSP Trzciano obchodziło jubileusz 95 – lecia ; 

 1.06. Gminna Biblioteka Publiczna w Ryjewie  gościła dziecięcy chór  z Zielenogradska; 

 3.06 odbyła się weryfikacja  boisk piłkarskich na terenie gminy; Również tego dnia odbyło się 

zebranie  wiejskie w miejscowości Jałowiec; 

 6.06. w Kwidzynie odbyła się ocena wniosków  w Lokalnej Grupie Działania. Zostało złożone 

11 wniosków; 

 W Nowym odbyło się szkolenie dotyczące możliwości zwiększenia dochodów własnych 

gminy; 

 10 .06. w Urzędzie Miasta Malbork odbyło się spotkanie  z dyr. Regionalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska; 

 11.06. odbyło się spotkanie  z przedstawicielem  PKS świadczący od 1.09.  – dowozy do szkół; 

 13.06.  scalenie gruntów w miejscowości Barcice; 

 16.06.w Gilwie odbyło się walne  zebranie udziałowców spółki. Również tego dnia w sołectwie 

Benowo odbyło się zebranie  wiejskie. W związku z rezygnacją  sołtysa Pana Tomasza 

Weisner został wybrany nowy sołtys Pani Emilia Ostrowska – Cendrowska; 

 23 .06. odbyło się wspólne posiedzenie  komisji stałych  Rady Gminy, które zostały zapoznane  

z   materiałami przedstawionymi na dzisiejszej sesji; 

 24.06. została podpisana umowa z wykonawcą na zagospodarowanie placu przy GOK-u; 

 W Gdańsku została podpisana umowa na dofinansowanie placu zabaw w Jałowcu. 

 

Ad.13. /Ad.14. Interpelacje i zapytania radnych/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

 

Radny Jerzy  Paradowski: W sprawozdaniu międzysesyjnym wspomniane było, iż 

przeprowadzony został przegląd boisk sportowych. W związku z tym mam pytanie. Klub sportowy 
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z Trzciana awansował do A klasy, w  związku z tym będą pewne dodatkowe koszty i na pewno 

będzie potrzebna  kolejna weryfikacja boiska. Wiemy, że potrzebne są prysznice oraz należy 

zwiększyć ilość ławek na trybunach. W związku z tym mam pytanie czy możemy się spodziewać 

środków  na te potrzeby? Ewentualnie gdzie mamy ich szukać?   

 

Pan Sławomir Słupczyński: Jeżeli chodzi o sprawę konieczności zamontowania pryszniców to 

wiadomo było o tym dużo wcześniej i już zresztą poczyniliśmy pewne kroki by tą sprawę załatwić. 

Z uwagi na konieczność przyłączenia linii energetycznej potrzebnej do zainstalowania 

podgrzewaczy wody czas realizacji może się wydłużyć. Natomiast sprawa dodatkowych ławek na 

trybunach dotyczy, aż  dodatkowych 200 miejsc siedzących, co łączy się z ogromnymi nakładami 

finansowymi, na co absolutnie  nie mamy pieniędzy w budżecie. Ławki nie są jedynym problemem 

w Trzcianie. Dużym problemem są według PZPN, drzewa rosnące zbyt blisko boiska.  Niestety 

PZPN ma bardzo ogromne wymogi nie zwracając uwagi na możliwości klubów. Konieczność 

zamontowania 200 miejsc  jest w tym przypadku dziwne, bo nie wiem, czy tylu dorosłych 

mieszkańców liczy miejscowość Trzciano. My spotykali się z PZPN i będziemy na ten temat 

jeszcze rozmawiali.  

 

Ad.15. Wolne wnioski i informacje. 

 

Pan Franciszek Pielak-Sołtys Sołectwa Straszewo: W sprawozdaniu wspomniane było o 

przeprowadzonym przetargu na dowóz uczniów do szkół, który wygrał PKS Kwidzyn. Czy 

mieszkańcy będą mogli  również korzystać z tych przejazdów? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Tak. PKS będzie świadczyć przewozy otwarte, co oznacza, ze 

również mieszkańcy będą mogli tymi autobusami podróżować.  Jeżeli chodzi o dowozy dzieci to 

zmieniła się ustawa o transporcie, która niestety zakazuje zatrzymywania się autobusów w 

miejscach w których nie ma znaków oznaczających przystanek autobusowy.  Wobec tego 

samorządy będą musiały w każdym miejscu, w którym chce by autobus się zatrzymał, ustawić 

chociażby znak informacyjny. Wykonaliśmy inwentaryzację przystanków i zweryfikowaliśmy ją z 

listą miejsc w których do tej pory zatrzymują się autobusy szkolne i wiemy, że w wielu miejscach 

nie ma oznakowania. W najbliższym czasie wystąpimy do Starostwa o zgodę na to by w tych 

wszystkich miejscach można było oznakowanie to ustawić. Od 2016 roku całe władztwo nad 

komunikacją na terenie powiatu będzie sprawował Starosta  i tylko te miejsca, które on zatwierdzi 

będą użytkowane przez przewoźników. Dla gminy będą to niestety dodatkowe koszta natomiast dla 

mieszkańców po 2016 roku będą pewne ułatwienia chociażby dlatego, że  przewoźnicy będą 

musieli minimum cztery przejazdy dziennie wykonać każda trasą i tak jak do tej pory w Benowie 

nie było przewozów od 2016 roku będą minimum cztery przejazdy dziennie.  

 

Pani Krystyna Dominik- Sołtys Sołectwa Rudniki: Czy wiadomo coś więcej na temat remontów 

dróg wojewódzkich, po spotkaniu, które miało się odbyć Kwidzynie z przedstawicielami tych dróg? 

 

Pan Sławomir Słupczyński:  Podczas spotkania omówiono jakie są plany na bieżący rok. Wiemy, 

że wyremontowanych zostanie pięć dróg  wojewódzkich na terenie powiatu kwidzyńskiego. 

Niestety z uwagi na zbyt małe środki ZDW nie jest wstanie wykonać zbyt wielu remontów. 

Poruszyliśmy na tym spotkaniu również temat drogi 525 i 605. Dyrektorzy ZDW wyraźnie 

zaznaczyli, że w tym roku nie ma szans żeby te drogi zostały naprawione, ale będą się starać by 

sukcesywnie w każdej gminie takie remonty jak zaplanowany na 607 wykonywać.  Spotkanie  

dotyczyły nie tylko naszego powiatu, ale również min. sztumskiego. Wspólnie z Burmistrzem 

Sztumu zgłosiliśmy jeszcze jedną drogę biegnącą  z Jarzębiny do Białej  Góry i dalej do Piekła. Jest 

to jedyna droga na której nie ma ograniczenia nośności a droga ta biegnie środkiem wału i 

naprawdę jest  w stanie fatalnym a ruch na niej i to nie tylko samochodów, bo również rowerów, 

jest bardzo duży. Na spotkaniu poruszono temat skrzyżowania w Trzcianie zgłaszanego przez Pana 
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Paradowskiego i jest obietnica, że skrzyżowanie to zostanie jednak zrobione w tym roku z 

ewentualnych oszczędności po przetargowych.  

 

Pani Krystyna Dominik- Sołtys Sołectwa Rudniki:  Od dwóch lat prosimy, bo ktoś zabrał z 

terenu świetlicy w Jarzębinie karpy po wyciętych drzewach.  Ile razy Mam  zgłaszać jeszcze ten 

problem? Jeżeli nie możecie Państwo ich zabrać to poprosimy o zezwolenie i my je spalimy, bo jest 

to najprostszy sposób na ich zlikwidowanie.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Rozmawialiśmy o tym w tym owszem, ale w tym roku przy okazji 

wykonania ogrodzenia świetlicy i ustaliliśmy, że spalenie jest to najszybszy i najtańszy sposób. 

Zobowiązuje się osobiście zgłosić to do Staży Pożarnej.   

 

Ad.16. Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXXVII sesji Rady 

Gminy Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 

 


